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Zápis č. 3/2008 z 3. jednání  AS FEK ZČU v Plzni  
ze dne 21. 5. 2008 

 

Přítomní senátoři: Pavla Boháčová, Ing. Josef Červený, Ph.D., Lucie Elhotová, Ing. Venuše 
Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D., Ing. Dita Hommerová, Ph.D., Ing. Hana Kunešová, 
Lukáš Lev, Nikola Pantovič, doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, Jan Sladovník, Ing. Jiří Vacek, 
Ph.D., doc. Ing. Emil Vacík, PhD. Ing. Andrea Žejdlová 

Přítomní hosté: PhD., Ing. et Ing. Miloš Nový, Ing. Miroslav Pavlák, Ph.D. 

Omluveni: Mgr. Radka Štruncová, doc. Ing. Milan Hrdý, PhD. 
 
Přítomno:  15 senátorů (ne však po celou dobu jednání). AS FEK byl po celou dobu 
jednání pléna usnášeníschopný. 
 
Program:  
 
1.   schválení programu 3. jednání AS FEK 
2.   Výroční zpráva FEK ZČU za rok 2007 
3.   předsedové a členové komisí AS FEK  
4.   různé 
 
 
Předsedkyně AS FEK přivítala přítomné senátory a hosty. Pro sčítání hlasů na 3. jednání AS 
FEK byli jmenováni skrutátoři sl. Elhotová a Ing. Hommerová.  
 
Ad 1) Schválení programu 3. jednání AS FEK 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje program 3. jednání AS FEK, který 14. 5. 2008 schválilo předsednictvo 
AS FEK. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 13 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 2) Výroční zpráva FEK ZČU za rok 2007 

Předsedkyně AS FEK vyzvala přítomné senátory, aby se podívali na předloženou verzi 
Výroční zprávy, kde již byly zapracovány všechny doposud došlé připomínky.  

Proděkan Ing. Pavlák si poznamenal ještě některé body, které je třeba zpřesnit či opravit:  

- Ing. Mrkvan byl vedoucím střediska SEES jen do 31. 8. 2007 

- na str. 19 je třeba sjednotit druh písma a opravit překlep 

- kontrola velikosti písma jednotlivých kapitol v celém textu 
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- na str. 23 opravit tituly doc. Plevného 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předloženou podobu Výroční zprávy FEK za rok 2007.  

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 15 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 
Senátorka Elhotová navrhla přeložit Výroční zprávu do angličtiny za účelem prezentace FEK 
v zahraničí. Výsledkem diskuse byla skutečnost, že FEK by měla připravit nové propagační 
materiály v různých jazycích a zlepšit tak image fakulty, FEK má mezery v propagaci.   
 
Ad 3) Předsedové a členové komisí AS FEK 

Rozpočtová komise 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předsedou Rozpočtové komise doc. Vacíka. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 14 pro, 0 proti , zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Komise pro studijní záležitosti 

Navrženi byli doc. Eger a doc. Plevný, oba zdůvodnili, proč tento návrh nepřijímají. Navržen 
byl člen SK senátor Sladovník. Vzhledem k nevyjasněné situaci přenositelnosti jeho mandátu 
však další jednání o předsedovi a členech této komise bylo odloženo do příštího jednání AS 
FEK.  

Usnesení:  

AS FEK odkládá volbu předsedy a členů Komise pro studijní záležitosti do příštího jednání 
AS FEK. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 14 pro, 0 proti , zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Komise pro projekty a mimorozpočtové aktivity 

Dr. Vacek vysvětlil pracovní náplň této komise podle zkušeností z činnosti v AS ZČU 
(získávání možných externích příjmů, příprava a práce na grantech se zapojením širší části 
zaměstnanců a studentů). 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předsedou Komise pro projekty a mimorozpočtové aktivity Dr. Vacka. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 14 pro, 0 proti , zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 
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Ad 4) Různé 
 

Tajemník FEK informoval o výsledcích kolegia rektora a jednání s kvestorem ZČU 
v uplynulém týdnu. Přislíbil jim, že od 1.5.2008 nebudou vypláceny žádné mimořádné 
odměny z rozpočtu – činnost 1111. Případné rozpočtové provizorium by se muselo 
legislativně upravit. Další informace se týkala aktualizace dlouhodobého záměru FEK pro rok 
2008 a 2009. Aktualizace tohoto záměru pro letošní rok by měla být navržena do letních 
prázdnin a aktualizace pro rok 2009 by měla být schválena nejpozději počátkem roku 2009. 
Dále je nezbytně nutné schválit s dostatečným časovým předstihem rozpočtová pravidla pro 
rok 2009 (na podzim 2008).  

Senátor Ing. Vacek navrhl, že by bylo vhodné opírat se při aktualizaci dlouhodobého záměru 
FEK o dlouhodobý záměr ZČU. Připomněl, že do programů a projektů se musí potvrzovat 
soulad se strategickými záměry. Senátor doc. Vacík připomněl, že strategický záměr se stává 
závazným schválením vědeckou radou FEK a tak je reálný až strategický záměr pro rok 2009. 

Senátor doc. Eger vystoupil s technickou poznámkou – počkat se strategickým záměrem na 
reakreditaci DSP a na kroky MŠMT, které budou znamenat revoluční změny pro celé vysoké 
školství. Proděkan Ing. Pavlák avizoval změny v pojetí vysokých škol (zaměření na vědu, 
výuku, praxi) a není zatím zřejmé, jakým směrem se bude ZČU resp. FEK ubírat. 

Senátor Sladovník dodal, že zmíněné strategické záměry MŠMT jsou obsaženy v Bílé knize a 
doporučil senátorům tento dokument přečíst. 

Proděkan Ing. Pavlák informoval, že má o prázdninách v plánu vytvořit návrh 
marketingového handbooku FEK, kde by nastínil možnosti marketingových aktivit FEK.  

Usnesení:  

AS FEK doporučuje děkanovi FEK předložit do konce června aktualizaci dlouhodobého 
záměru FEK pro rok 2008. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 15 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Bylo navrženo, aby do rozpočtových pravidel pro rok 2009 byl zařazen  způsob  rozpočtování 
vlastních příjmů a nákladů děkanátu FEK.  

Předsedkyně AS FEK uvedla k posledním děkanem navrhovaným úpravám rozpočtu, že takto 
definovaná strategická podpora pro KJA ve výši 200 tis. Kč vyvolává silný nesouhlas 
některých členů kateder, např. KEF.  

Proděkan Nový vysvětlil, že si dovede představit podporu např. pro učitele, kteří učí v cizím 
jazyce na zdokonalení jejich jazykových kompetencí formou např. zahraniční stáže. Takto 
definovaná položka je pro něj taktéž nepřijatelná.  

Senátor Sladovník oponoval, že KJA potřebuje pomoc a on bude výuku jazyků nadále 
podporovat jako již v minulosti, kdy navrhl KJA zvýšit koeficient.  

Proděkan Nový vysvětlil, že vedoucí každé katedry musí uvažovat ekonomicky, nemůže tedy 
libovolně otevírat méně obsazené byť zajímavé předměty, protože by katedra všechny 
pracovníky nezaplatila.  K problematice příspěvku 165 tis. příspěvku KSO na doc. 
Mainzovou uvedl senátor Plevný, že si dovede představit, že by děkan FEK prosadil nové 
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docenty a profesory na katedry, avšak katedry to musí vědět dostatečně dopředu, aby mohly 
řešit tuto personální otázku a počítaly s tím. 

Senátorka Ing. Hommerová  uvedla v bodech skutečnosti, se kterými nesouhlasí: 

- s 200 tis. Kč rezervovanými na DFEK pro KJA 

- se 165 tis.Kč rezervovanými jako částečný příspěvek na plat doc.Mainzové 

- s rozpuštěním částky na odměny za imatrikulace, promoce a přijímací řízení na 
katedry podle studentokreditů, kdy požadavky děkanátu na personální obsazení 
uvedených akcí jsou paušální, nikoli poměrové podle studentokreditů 

- se zrušením ceny prof.Tomka, jedná se o prestižní záležitost, součást image FEK 

- s tím, že změny rozpočtu navrhované děkanem jsou kompromisem 

- s odhadem vlastních příjmů ve výši 1 mil. Kč  

Předsedkyně AS FEK vyjádřila možnou budoucí podporu při schvalování rozpočtu na rok 
2008 při splnění následujících podmínek: 

- budou předem stanovená pravidla průběžné kontroly prostředků určených na strategii 
FEK 

- bude čtvrtletně (30.6., 30.9. a 31.12.) kontrolováno senátem FEK hospodaření 
děkanátu, středisek CECEV, SEES, SVVR a JES 

- položka 200 tis. Kč pro KJA bude buď zrušena nebo formulovaná  tak, aby nešlo o 
podporu jazykové výuky KJA (neboť ta se má financovat ze studentokreditů) - v tom 
případě Ing. Kunešová požaduje, aby byla  položka přesně vymezená a  kontrolovaná.   

- při nevyčerpání prostředků na DFEK budou tyto převedeny do rezervního fondu a 
případně poté rozpuštěny na katedry v souladu s rozpočtovými pravidly. 

Senátorka Ing. Fišerová uvedla, že úpravu rozpočtu nepovažuje za dostačující a předložený 
návrh rozpočtu nepodpoří.  

Senátor doc. Plevný uvedl, že je ochoten podpořit rozpočet při splnění podmínek, které uvedl 
již na kolegiu děkana a na minulém jednání AS FEK:   
1) Dojde k navýšení výnosu z vlastních příjmů fakulty, který je navrhovaný ve výši 1 mil. Kč 
na částku 2 mil. Kč, jak tomu bylo obvyklé v minulých letech a jak to odpovídá současnému 
vývoji vlastních příjmů. Toto navýšení bude zapojeno do rozpočtů kateder. Dojde také ke 
snížení položky určené na rozvojové aktivity tak, aby celkové navýšení na katedry bylo 2 mil. 
Kč oproti původnímu návrhu rozpočtu. Doc. Plevný znovu připomněl, že na rozvojové 
aktivity i po této úpravě zůstane částka přes 1 mil. Kč. Při akceptování těchto úprav doc. 
Plevný nebude v  r. 2008 trvat na zpracování úplného rozpočtu FEK a postačí mu část 
rozpočtu přerozdělující dotace z MŠMT.    
2) Pokud by výše uvedené nebylo realizováno, tak doc. Plevný požaduje zpracování 
kompletního rozpočtu FEK zahrnujícího veškeré předpokládané příjmy FEK i veškeré 
očekávané výdaje FEK pro rok 2008, aby bylo možné na základě těchto údajů posoudit 
skutečné objemy financí, které mohou děkanát i katedry použít na svou činnost včetně 
financování rozvojových aktivit. V takové případě by bylo nutné zaslat návrh rozpočtu 
senátorům s dostatečným časovým předstihem k analýze jednotlivých položek a diskusi k 
nim. 
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SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje program 3. jednání AS FEK, který 14. 5. 2008 schválilo předsednictvo 
AS FEK. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 13 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předloženou podobu Výroční zprávy FEK za rok 2007.  

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 15 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předsedou Rozpočtové komise doc. Vacíka. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 14 pro, 0 proti , zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK odkládá volbu předsedy a členů Komise pro studijní záležitosti do příštího jednání 
AS FEK. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 14 pro, 0 proti , zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předsedou Komise pro projekty a mimorozpočtové aktivity Dr. Vacka. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 14 pro, 0 proti , zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK doporučuje děkanovi FEK do konce června předložit aktualizaci dlouhodobého 
záměru FEK pro rok 2008. 

Přítomno:  15 členů AS FEK 

Hlasování: 15 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 
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Další zasedání AS FEK se koná 4.6.2008 ve 12 hod. v HJ 210. Na programu je schvalování 
rozpočtu FEK pro rok 2008. 

 

V Plzni, 22. 5. 2008                                                       Zapsala:  Ing. Dita Hommerová, Ph.D.  

 

 

Poznámka: Dodatečně bylo příští jednání AS FEK svoláno do HJ-110 z důvodu konání 
státních zkoušek v HJ-210. 


